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Redactioneel
Door: Fleur Siebes 

Lieve Veefokkers,

Het jaar is alweer even aan de 
gang. Dit jaar iets anders dan nor-
maal. Gelukkig hebben de eerste-
jaars wel kennis kunnen maken 
met onze mooie vereniging en 
natuurlijk met Froukje!

Het bestuur is net gewisseld en het 
nieuwe bestuur zal in dit boekje 
aan jullie worden voorgesteld. 
Op de voorkant een knorrig var-
kentje dat heerlijk in de modder 
heeft gewroet, wat goed schijnt te 
zijn voor de weerstand. Misschien 
moeten wij mensen dat ook eens 
proberen, er is in dit jaargetijde 
immers genoeg modder buiten te 
vinden.

Nieuw in deze Koeieletters is de 
column van ERwin Hoogland, hij 
schrijft over de overgang van stu-
dent naar dierenarts. Het stukje 

internationaal is iets anders dan 
jullie gewend zijn aangezien we 
niet meer zomaar op stage kunnen 
naar het buitenland. De eerste-
jaars kregen een quiz voor hun kie-
zen, voor de echte liefhebber heb-
ben we deze quiz ook in dit boekje 
staan, de antwoorden zijn op de 
website te vinden. 

Verder bedanken wij jullie voor 
het lezen van de Koeieletters 
afgelopen jaar, wij hebben met 
plezier dit prachtige boekje voor 
jullie gemaakt, maar nu geven we 
het stokje door aan de volgende 
redactiecommissie.

Met VEEterinaire groet,

Annelien Hoff, Wim Broekhuizen, 
Ylva Zwerver, Pascale Algra, Thij-
men Alderden, Fleur Siebes
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Voorzitterswoord
Door: Annelien Hoff

Lieve Veefokkers,

Het collegejaar is weer begonnen 
en begin september hebben we tij-
dens de eerstejaarsintroductie die 
fysiek plaats heeft gevonden weer 
veel nieuwe leden mogen verwel-
komen. Alle eerstejaars studenten, 
nogmaals welkom! 

Met het schrijven van dit voorzit-
terswoord komt helaas het eind van 
ons bestuursjaar steeds dichterbij 
en op het moment van lezen zal 
het nieuwe bestuur al aan het roer 
staan van onze mooie vereniging. 
Het jaar is snel gegaan en ondanks 
alles wat is tegengevallen, was het 
een jaar dat ik niet had willen mis-
sen. De beperkte mogelijkheid om 
iets te kunnen organiseren van-
wege corona heeft zich snel omge-
zet naar allerlei online lezingen 
georganiseerd door de verschil-
lende commissies en een nieuw 
initiatief; Expeditie de Boer op. Heel 
mooi om zo een kijkje te nemen bij 
de boerenbedrijven van onze leden 
zelf. 

Wat er in het afgelopen jaar ook is 
veranderd, is dat de Koeieletters 
vanaf deze editie vooral online 
wordt aangeboden om zo mee te 
gaan met de verduurzaming. De 
Koeieletters zal nog wel naar eer-
stejaars worden verstuurd om hen 
actief bij de vereniging te betrek-
ken. 

Voor degene die ons verenigings-
blad liever in handen hebben, ook 
bij de Veefokkerskamer zullen nog 
genoeg exemplaren als hardcopy 
aanwezig zijn. Deze zijn te lezen 
in de kamer (of voor het prikbord, 
in verband met corona) of mee te 
nemen naar huis. Via Facebook zal 
de link naar de onlineversie worden 
gepost. 

Ik wil graag afsluiten met het 
bedanken van iedereen die zich in 
het afgelopen jaar heeft ingezet 
voor onze vereniging en ik hoop  
dat jullie dit aankomend jaar vooral  
ook weer gaan doen. 

Hopelijk tot snel wanneer de situa-
tie dit weer toe laat.

Annelien Hoff
e.t. Voorzitter
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Door: Annelien Hoff

Dierennieuws

Tijdens de introductie hebben 
de eerstejaars Froukje kunnen 
bewonderen. Ze was samen met 
Maxi, Willy en een andere pink 
natuurlijk aanwezig en heeft zich 
keurig gedragen. Froukje is weer 
tochtig geweest en dus geïnse-
mineerd met het sperma van de 
homozygoot zwarte blaarkop stier 
Franci. Met Froukje als moeder en 
Franciskus als vader zal er als alles 
goed gaat over een tijdje een zwart 
blaarkop kalf uitkomen! 

Koe 82 is voor de tweede keer 
geïnsemineerd met het Fries 
Roodbonte sperma, en ze is waar-
schijnlijk drachtig, maar de vrucht 
was bij het scannen niet duidelijk 
in beeld te krijgen. 

Fabiënne heeft kennis gemaakt 
met Arnold en deze ontmoeting 
was succesvol, ze is gedekt! Bin-
nenkort zijn ook Oreo en Cato 
aan de beurt om kennis te maken 
met het mannelijke geslacht. Alle 
zwartblesschapen op de tolakker 
zijn de 4e generatie in het hulp-
stamboek. Wanneer er aanko-
mend jaar een ooitje wordt gebo-
ren met de juiste aftekening is dit 
de 5e generatie en is het fokdoel 
bijna bereikt! De overige zwart-
blesooien hebben met z’n drieën 
een ritje naar Friesland gemaakt. 
Olivia en Emeralde zijn verhuisd 
naar de schapenkudde van Alger 
en Maxi loopt tussen de schapen-
schatjes van Frouke.  

De varkens zijn inmiddels de oud-
ste opfokdieren van de Tolakker 
en ze zijn aan het stagelopen in de 
dragende zeugenstal. Hier kunnen 
ze ook in contact komen met de 
beer en zo kan worden gezien of 
ze al berig worden. Dit is natuur-
lijk erg belangrijk omdat een van 
de vier binnenkort geïnsemineerd 
mag worden. Tussen de andere 
varkens van de Tolakker vallen Bar-
telientje, Doutzen, Dani en Frouke 
op door hun kleinere korte kop en 
een in verhouding langer lijf dan de 
rest van de varkens. Aan de kleur is 
het ook een klein beetje te zien. Er 
wordt binnenkort weer Berkshire 
sperma besteld en de zeug die op 
dat moment het beste berig is, die 
wordt geïnsemineerd en wordt de 
moeder van de nieuwe veefokkers-
biggetjes.
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Aftreedrede
Door: Annelien Hoff

Wat is het jaar snel gegaan. Vorig 
jaar in oktober zijn we met z’n zes-
sen enthousiast begonnen aan dit 
bestuursjaar. Waar we de eerste 
tijd nog moesten wennen aan de 
taakverdeling, tijdsindeling en de 
mensen die je naast het bestuur om 
opeens ook bijna iedere dag ziet, 
is dit ‘wennen’ snel over gegaan 
in veel gekkigheid; uitstapjes met 
z’n zessen, afspraken die gemaakt 
werden en in de ruimste zin van 
het woord werden overtroffen. Ook 
samen met andere besturen en 
commissieleden was het een gezel-
lige boel. Er hebben mooie lezingen 
en excursies plaatsgevonden en de
WeekOpeningBorrels met een 
lekkere hap erbij waren een groot 
succes. De vergaderingen gingen 
al snel niet alleen meer over de 
agendapunten, maar ervaringen en 
meningen over van alles en nog wat
werden uitvoerig besproken. Maar 
wanneer er gepresteerd moest 
worden, werd er gepresteerd.

In februari zijn we met z’n 49’en op 
binnenlandexcursie geweest naar 
Drenthe, wat natuurlijk een prach-
tig weekend was en nog maar een 
voorproefje was voor de buiten-
landexcursie die in mei zou gaan 
plaatsvinden. Maar toen kregen we 
in maart het bericht dat activiteiten 
niet meer door mochten gaan en 
onze plannen tijdelijk werden uitge-

steld. We bleven hoop houden dat 
over een tijdje alles wel weer door 
kon gaan. Maar dat de meeste van 
deze plannen nog steeds niet heb-
ben plaatsgevonden is heel jam-
mer. Zo hebben bijvoorbeeld het 
LSCV, de beurs en het symposium 
niet kunnen plaatsvinden dit jaar. 
Toch hebben we niet stil gezeten en 
zijn we juist door deze situatie tot 
nieuwe inzichten gekomen. Aller-
lei online evenementen hebben 
plaatsgevonden, van lezingen tot 
een online bedrijfsbegeleiding tot 
een online WeekOpeningsBorrel. 
Ook is Expeditie de boer op weer
geïntroduceerd, het programma 
waarmee wij ons bestuursjaar tij-
dens de ALV op 24 oktober 2019
zijn begonnen. De animo voor de 
online evenementen was groots.

Er is dit jaar een heleboel niet 
geweest zoals ik dacht dat het zou 

Geachte honorairleden,
Geachte medebestuursleden,
Geachte f.t. bestuursleden,
Geachte leden der Veterinaire Vee Fokkers Club “De Uithof”,
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zijn of hoe het zou verlopen, maar
deze situatie heeft ons jaar ook 
getekend. Met z’n zessen zijn we 
veel bij elkaar geweest en hebben
we bijna geleefd in de Veefokkers-
kamer en het bestuurshok. Bijna 
alle ouders zijn bezocht en er zijn
vele autoritten door het hele land 
gemaakt. Dat wij dit alles met z’n 
zessen hebben mogen meemaken 
geeft toch wel een heel exclusief 
gevoel. 

Tim, Boyd, Klaas Jan, Anna-Tjitske, 
Yoni en Rianne, heel veel plezier 
het aankomende jaar en laat jullie 
niet weerhouden door wat er niet 

kan. Wij hebben het volste ver-
trouwen in jullie. Als laatste wil ik 
het vorige bestuur, alle commis-
sieleden, vrienden en vriendinnen 
en honorairleden bedanken voor 
het mede mogelijk maken van 
ons bestuursjaar. Maar vooral wil 
ik mijn medebestuursleden Bart, 
Wim, Douwe, Dani en Frouke 
bedanken voor de Ongeëveenaard 
mooie tijd.

Een veterinair, een veterinair,
Een veefokker, een veefokker.

Annelien Hoff
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Heuij Veefokkers!

Ik ben Kirsten, eerstejaars en 18 
jaar oud. Samen met mijn ouders 
en 3 broers woon ik op een boerde-
rij in de Flevopolder, bij Zeewolde 
om precies te zijn! We hebben een 
melkveebedrijf, en melken op het 
moment ongeveer 180 koeien, 2x 
daags in een 40 stands carrousel 
van GEA. We proberen om mini-
maal 120 dagen per jaar de melk-
koeien weidegang te bieden, maar 
met warme dagen in de zomer later 
wij ze liever binnen. We hebben 
namelijk sinds 2010 een serrestal 
voor de melkkoeien, en dat houd in 
dat je het milieu daarbinnen goed 
kan aanpassen. Best wel lekker in 
de zomer! De droge koeien, pinken 
en kalveren staan nog in oude stal, 
en een deel van het jongvee staat 
bij een opfokker in Oosterwolde.

Mijn vader insemineert zelf de 
koeien, en wij streven dan vaak naar 
een melk typische koe. Gezonde 
klauwen, vruchtbaarheid gehaltes, 
productie en duurzaamheid zijn 
de punten waar wij het meest op 
letten. Het grootste gedeelte van 
onze koeien is Holstein, maar we 
hebben ook wat kruisingen rond-
lopen van Jersey’s, Zweeds rood-
bont, Montbéliarde en een enkele 
Fleckvieh. We proberen het groot-
ste gedeelte van de veestapel af te 
laten kalven in de periode van half 
januari tot eind maart. Dit is altijd 
een best drukke tijd, maar ook 
zeker heel erg leuk. Dit doen we 
om door het jaar heen ziekte druk 
te vermijden, omdat de stallen dan 
even leeg staan, en omdat het voor 
kalfjes over het algemeen ook een 
fijnere periode is om geboren te 
worden.

Boerenbloed
Door: Kirsten Dekker



11

We hebben zo’n 45 ha land om te 
bewerken, en het schudden en 
harken doen we altijd zelf, en met 
een warme zomer kiezen we er 
zelfs vaak voor om het schudden 
helemaal over te slaan. Het hak-
selen en maaien wordt door een 
loonbedrijf uit te buurt gedaan. 
We verhuren ook een deel van ons 
land aan de bollenboer, waardoor 
we alle mais aankopen, met nog 
een beetje gras en het krachtvoer, 
om een gebalanceerd rantsoen te 
hebben. Hiervan geven de koeien 
gemiddeld per jaar 9300 kilo melk 
per koe, en dit wordt verkocht als 
weidemelk aan A-ware.

Wij zijn ook een Koeien & Kansen 
bedrijf. Dit houd in dat wij daardoor 
meer experimenteren met onder 
andere kringloop landbouw, en we 
werken hiermee dan ook samen 
met de WUR. We hebben weleens 
methaan metingen gedaan bij de 
koeien in de stal, super interessant!



Advertentie
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efficiënte veestapel. De nakomelingen 
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zijn immers onderdeel van mijn 
toekomstige veestapel. Daarom vind 
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Om onnodige kosten, tijd en arbeid te 
besparen. Voor mijn veestapel, mijzelf 
en mijn directe omgeving.’

Bekijk ons volledige aanbod in  
onze webshop CRV4all.nl/shop  
of CRV4all.nl/shop

https://www.crv4all.nl/
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Lezing kalverimport

Naar aanleiding van een uitzen-
ding van Zembla heeft Frank van 
Eerdenburg 24 september online 
zijn verhaal en mening uitleg gege-
ven over de kalveropfok. Hierin 
kwamen verscheidene onderwer-
pen aan bod. De opfok zelf, waar-
bij foto’s werden getoond van de 
“goede oude tijd” en de huidige 
maatregelen op meerdere bedrij-
ven. Kistkalveren van toen waren 
kalveren die leven op een klein 
oppervlak, omringd door houten 
schotten, geringe ruimte naar 
voren voor voeding en een klein 
stukje naar achteren voor hun 
faeces. Deze dieren hadden wei-
nig bewegingsmogelijkheden en 
ontwikkelen een ijzeranemie voor 
de slacht, hun gehele lichaam is 
scheef gebouwd en poten staan 
krom omdat de grootte van de kist 
naarmate de dieren ouder worden 
niet wordt aangepast.

Het verschil in rosé vlees en wit-
vlees is afgeleid van de kalveren 
van toen. Witvlees of blankvlees 
komt van kalveren die voorname-

lijk melk gevoerd krijgen, met een 
beperkte hoeveelheid ruwvoer tot 
zij geslacht worden rond de 7-8 
maanden leeftijd. Rosé vlees komt 
van kalveren van dezelfde leeftijd, 
die minder lang melk en veel meer 
ruwvoer opnemen. 

Tegenwoordig worden veel kalve-
ren in groepshuisvesting gehouden 
wat zowel voordelen als nadelen 
met zich meebrengt. Per individu 
moet er op dat moment gekeken 
worden in welk leeftijdsgroep het 
dier past. Op het bedrijf waar het 
kalf geboren is wordt dit concept 
vaker toegepast, waarbij echter 
wel opgelet moet worden dat het 
dier niet te vroeg in de groep wordt 
geplaatst. Te vroeg betekent de 
aanwezigheid van een zuigbe-
hoefte, wat uitgeoefend kan wor-
den op andere kalveren. Dit kan 
uiteindelijk voor haarballen in de 
lebmaag zorgen bijvoorbeeld. Al 
met al was het een interessante 
lezing.

https://www.crv4all.nl/
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Introductie eerstejaars
Door:Rick Eckhardt

Mij werd gevraagd om een stukje te 
schrijven over de introductieweek 
dus bij deze zal ik dat varkentje 
maar eens proberen te wassen (om 
even in veefokkers termen te blij-
ven). Om te beginnen denk ik dat ik 
namens alle eerstejaars spreek, als 
ik zeg dat we blij waren dat er über-
haupt enige vorm van introductie 
plaats kon vinden. 

Op de dag zelf werden we feestelijk 
onthaald door onze mentorouders 
en na een korte kennismaking kre-
gen we een rondleiding door het 
gebouw. Zo was de ochtend eigen-
lijk al gevuld en gingen we na een 
goed verzorgde lunch door naar 
het middagprogramma. Tijdens 
dit middagprogramma konden 
we kennis maken met de verschil-
lende verenigingen van de faculteit. 
Al snel wist ik dat ik lid wilde wor-

den van ’De Veefokkers’, mede 
door wat motiverende woorden 
van mijn mentorouders en de 
bestuursleden van deze prach-
tige vereniging. 

Er waren ook een aantal vereni-
gingsdieren aanwezig die we 
konden bewonderen en blijk-
baar konden we bij de stand ook 
boerengolven, maar ik was zo 
druk met inschrijven dat ik dat 
heb gemist. Nu was het ook een 
flinke epistel die je in moest vul-
len, maar dan heb je ook wat. 

Ter afsluiting van de dag was er 
voor avondeten gezorgd en als 
toetje kregen we een formida-
bele voorstelling van de DSK. 
Ondanks deze coronaproef edi-
tie van de introductieweek kijk 
ik terug op een geslaagde dag.

https://ahvint.com/nl/


https://ahvint.com/nl/
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Veefokkersquiz
1. Hoe heet de moeder van ons ver-
enigingsrund Froukje? 

2. Hoeveel leden heeft onze vereni-
ging? 

3. Wat is een WOB?

4. Wat is de naam van ons vereni-
gingsblad? 

5. Als je geïnteresseerd bent in de 
landbouwhuisdierensector kan je 
via onze vereniging meelopen met 
een veearts om zo te zien hoe het 
er in de praktijk aan toe gaat. Welke 
commissie regelt het contact met 
de praktijk?

6. Ter ere van welke gebeurte-
nis wordt een receptie doorgaans 
gehouden? 

7. Hoe heten onze verenigingsvar-
kens? 

8. Wat is het refrein van ons vereni-
gingslied? 

9. Hoeveel liter koffie gaat er in de 
percolator in de kamer? 

10. Wat is de verjaardag van 
Froukje? 
Bonus: wie is haar birthdaytwin? 

11. Wanneer in de bekendmakings-
film van het huidige bestuur wordt 
ons nieuwe fokdoel voor het vereni-
gingsrund getoond? 

12. Noem alle commissies die onze 
vereniging rijk is?

13. Hoeveel verenigingsdieren heb-
ben we in totaal? 

14. Op de melodie van welk lied 
wordt ons verenigingslied gezon-
gen?

15. Waar ging de Buitenlandexcur-
sie van 2019 naartoe? 

16. Wat was het thema van het 
symposium in 2019? 

17. Welk bestuurslid van het 32e 
bestuur komt van een boerenbe-
drijf?

18. Wat is de naam van de nieuwe 
zwartblesram? 

19. Waar kun je gekke quotes voor 
in het verengingsblad bij ons kwijt?
Wanneer is de vereniging opge-
richt?

20. Wanneer is de vereniging opge-
richt? 

21. Wat houdt de rubriek ‘Boeren-
bloed’ uit ons verenigingsblad in?

22. Waar ging de Binnenlandexcur-
sie van 2020 naartoe? 

23. Hoeveel likes heeft de face-
bookpagina van de Veefokkers? 

24. Onze vereniging is niet vies van 
een aantal biertjes. Wie is record-
houder van de snelste rietadt van 
de vereniging? 

Bonus: Hoe snel heeft hij/zij dit 
gedaan? 
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25. In de aflevering van expeditie 
de boer op zal Kim Hopman een 
rondleiding op hun bedrijf geven. 
Hoeveel koeien melken ze daar? 

26. Welke rol nam onze secretaris 
Wim op zich in onze bekendma-
kingsfilm van het 32e bestuur (te 
vinden op YouTube)? 

27. Wat is de naam van de draag-
moeder voor het nieuwe fokdoel 
voor ons verenigingsrund?

28. Wat was het thema van ons 6e 
lustrum? 

29. Wat houdt de schapenmap in?

30. Hoeveel afleveringen van expe-
ditie de boer op zijn er tot nu toe 
online gekomen? 

31. Wat is het fokdoel voor de ver-
enigingsvarkens?

32. Wat is de naam van het 32e 
bestuur? 

http://www.vandriegroup.nl


personeels- en managementdiensten

voor de veterinaire sector

Vacature Dierenarts Rund 

Wil jij je toeleggen op de bedrijfsadvisering  
van grote melkveebedrijven? 

Wil je dat doen in het Fraaie hart van Friesland
en op termijn participeren in de maatschap?
Startende dierenartsen zijn welkom!

www.FlexVet.nl - 053 5725548

https://www.flexvet.nl/
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Lezing vruchtbaarheid varkens

Insemineren gaat natuurlijk niet 
zonder een beer, dus ook deze 
kwam nog aan bod. Onder andere 
de anatomie van het geslachtsap-
paraat en de spermawinning zijn 
besproken.
Na inseminatie volgt hopelijk een 
dracht en een partus. Gelukkig 
verloopt de partus meestal zonder 
problemen. Mocht dit een keer 
niet het geval zijn, dan behoren 
onder andere een injectie met 
oxytocine of een sectio caesarea 
(keizersnede) tot de oplossingen. 
Het is belangrijk om bij een 
keizersnede altijd nog even de 
cervix te checken op een laatste 
big. De lezing werd afgesloten 
met een vragenronde.

Al met al was deze lezing een leuk 
voorproefje van het vak voort-
planting voor de eerste- en twee-
dejaars en een goede herhaling 
voor de ouderejaars.

Maandag 28 september was het 
weer tijd voor een leuke lezing, jam-
mer genoeg nog steeds online. Dit 
keer over de voortplanting bij var-
kens gegeven door niemand min-
der dan Arie van Nes. Ik en andere 
aanwezige derdejaars zatten mid-
den in het blok voortplanting, waar 
deze lezing mooi bij aansloot als 
een herhaling en wat verdieping. 
Arie begon met wat te vertellen 
over de zeug; hoe haar cyclus ver-
loopt, wat kenmerken zijn van 
een zeug die berig is en wanneer 
je weet op welk moment je een 
zeug het beste kan insemineren. 
De stareflex is hierbij een belang-
rijke indicator. Arie vertelde onder 
andere dat een zeug bij een beer 
eerder deze reflex laat zien dan bij 
een inseminator. Een sta-reflex bij 
een inseminator is dus een betere 
indicatie voor de nadere ovulatie 
dan bij een beer.
 

Door: Monique van der Wal

personeels- en managementdiensten

voor de veterinaire sector

Vacature Dierenarts Rund 

Wil jij je toeleggen op de bedrijfsadvisering  
van grote melkveebedrijven? 

Wil je dat doen in het Fraaie hart van Friesland
en op termijn participeren in de maatschap?
Startende dierenartsen zijn welkom!

www.FlexVet.nl - 053 5725548

https://www.flexvet.nl/
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Alles voor de Gram WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl

https://www.werkenbijforfarmers.nl/
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        D.A. Bertelink: 'Ik kan echt niet boeren.'
            F.R. Attema: 'Er is echt iets mis met jou.'

G. ter Woerds: ‘Die eierstokken 
zijn allemaal kut vandaag.'

'En daarmee pasta!’ B.M. Bokkers

Op de bank bij Wijnia

W. A. Broekhuizen: 'Nou, als ‘tie z’n slurf erin 
steekt doet het wel pijn.'

‘Ik heb hem trouwens op de 
vreethaak staan’ F.R. Attema
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‘Hoe kun je dan kakken vraag ik me af’ 
B.M. Bokkers bij het zien van een vrij 
gezet persoon in Jackass

F.R. Attema: 'Zet die radio eens 
zachter, want ik hoor me niet denken 
en ik heb hele belangrijke gedachten.’

B.M. Bokkers: ‘We moeten toch 
op consumptie staan?’

‘Die worst is goed nat’ W.A. Broekhuizen 
bij een lekker bordje stamppot.



Lezing uiergezondheid

Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact met ons op via msdahsecretariaat@merck.com. 

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blije en gezonde koeien en varkens die optimaal bijdragen 
aan het bedrijfsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!

https://www.my-msd-animal-health.nl/
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Introductie bestuur

Jow veefokkers!

Ik ben Boyd Gerrits, 22 jaar oud. Ik 
kom uit het zuidoosten van Bra-
bant, en wel uit het kleine dorpje 
Groeningen (niet te verwarren met 
Groningen). Ik ben daar opge-
groeid in een prachtige ruime 
omgeving, waar mijn ouders door 
de jaren heen ook steeds meer 
dieren gingen houden. Zo ben 
ik vanaf jonge leeftijd omringd 
door allerlei verschillende soorten 
dieren van geit tot ezel, eend tot 
varken. Eenmaal op de middel-
bare school ben ik gaan nadenken 
over wat ik later wilde gaan doen. 
Omdat ik al van jong af aan wist 
dat dit iets met dieren moest zijn, 
ben ik gaan meelopen met een 
dierenarts. Vanaf dat moment 
stond het voor mij vast, dierge-
neeskunde moest het worden. 
Inmiddels ben ik alweer in het 
derde jaar bezig. Komend jaar zal 
ik de taak van vice-voorzitter op 
me nemen, waar ik heel veel zin in 
heb. Ik ben ervan overtuigd dat we 
er ondanks de omstandigheden 
een geweldig jaar van gaan maken 
en ik hoop jullie allemaal snel weer 
te kunnen zien! 

Beste veefokkers! 

Mijn naam is Tim van Dijk, 23 jaar, 
en ik kom uit een prachtig klein 
dorp nabij Ruinerwold (vroeger zei 
ik Meppel, maar dat is sinds vorig 
jaar niet meer nodig), genaamd 
Oosteinde. Voordat ik kon praten 
wist ik al dat ik later iets voor bees-
ten wilde betekenen. Het maakte 
niet uit welke, als ze maar 4 poten 
en een staart hadden. Ik was bij-
voorbeeld dan ook graag op de 
kinderboerderij, bij de biggetjes 
op het varkensbedrijf van mijn 
grootouders of op het melkveebe-
drijf van mijn vrienden te vinden.  
Na  meegelopen te hebben met 
de veearts, werd dit mijn abso-
lute droombaan. Wie wil er nou 
niet lekker de boer op?! In 2015 
werd ik decentraal geselecteerd 
voor de uiteindelijke master land-
bouwhuisdieren. Inmiddels ben ik 
dan ook alweer heel wat jaartjes 
Veefokker en daardoor weet ik hoe 
geweldig mooi deze vereniging is! 
Vandaar dat ik des te trotser ben 
om volgend jaar voorzitter te zijn 
van deze prachtige club! We gaan 
er, dit jaar extra creatief, een fan-
tastisch jaar van maken!

Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact met ons op via msdahsecretariaat@merck.com. 

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blije en gezonde koeien en varkens die optimaal bijdragen 
aan het bedrijfsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!

https://www.my-msd-animal-health.nl/
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Introductie bestuur 

Dag veefokkers,

Mijn naam is Klaas Jan Schipper en ik 
ben 19 jaar oud. Ik kom uit Obdam, 
een dorp tussen Alkmaar en Hoorn, 
gelegen in de regio West-Friesland, 
in Noord-Holland dus. Zelf ben ik 
niet op een boerderij opgegroeid, 
maar ik had vroeger wel een aan-
tal kippen. Wel ben ik best vaak op 
een boerderij geweest, mijn vader 
is namelijk veearts. Ik ga vaak met 
hem mee en op de terugweg pra-
ten we over wat er mis was met de 
patiënt en hoe hij dat zo snel heeft 
kunnen diagnosticeren. Zijn uitleg 
vind ik dan altijd super interessant. 
Dat ik al snel wist dat ik diergenees-
kunde wilde gaan studeren is dan 
ook niet heel gek. Dit jaar zit ik in 
het tweede jaar van de bachelor en 
zal ik ook secretaris zijn van onze 
mooie vereniging!

Hopelijk zie ik jullie dit jaar nog een 
keer in de kamer of online tijdens 
een lezing!

Lieve Veefokkers!

Ik ben Anna Tjitske Wienia en zal 
komend jaar in het bestuur plaats-
nemen als penningmeester. Ik 
ben 22 jaar geleden geboren in 
Oostrum (Friesland), nabij Dok-
kum, hier ben ik opgegroeid op een 
melkveebedrijf waar we momen-
teel zo’n 450 koeien melken. Onze 
veestapel bestaat uit een “men-
gelmoes” van HF, Brown-Swiss, 
Zweeds roodbont en een enkele 
Vleckvieh. Ik ben in september 
aan de master LH begonnen. Ik wil 
later zeker de praktijk in, maar het 
bedrijf thuis managen trekt mij ook 
heel erg. Daarnaast ben ik graag 
aan het touwtrekken bij het VTTG, 
schaatsen, skeeleren, werken op de 
boerderij van mijn ouders of die van 
mijn vriend en op wintersport! Ik 
hoop dat wij met z’n zessen jullie dit 
jaar met heel veel (hopelijk fysieke) 
lezingen, bedrijfsbezoeken, RVB’s 
en hopelijk feestjes mogen verblij-
den! Ikzelf heb er zin in, hopelijk tot 
snel in de kamer!
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Lieve veefokkers,

Mijn naam is Yoni Veldhuis en ook 
ik kom uit een stadje in het mooie 
Twente, genaamd Oldenzaal en 
ik ben 21 jaar. Helaas heb ik geen 
bedrijf thuis, maar mijn liefde voor 
Landbouwhuisdieren is aangewak-
kerd door mijn vader, die toevallig 
veearts is. Zo ging ik al in de wieg 
mee de boer op en werd ik zonder 
pardon gedropt bij een boer om zo 
op een afstandje met een keizer-
snede mee te kijken. Ook stond er 
een kalf op sterk water gewoon bij 
ons in de vensterbank waardoor ik 
erg gefascineerd werd. Zodoende 
stond mijn ambitie om dierenarts 
te worden vast. Gelukkig is door 
het reizen mijn ambitie niet ver-
anderd maar juist versterkt. Wel 
heb ik meer interesse gekregen 
in de duurzaamheid en het inter-
nationale aspect van de sector. 
Hier hoop ik me in het komende 
bestuursjaar ook in te verdiepen. 
Verder hoop ik als vice-penning-
meester het geldlaadje nog een 
beetje te spekken. Maar hopelijk 
bestaat het aankomend jaar ook 
uit veel lol en af en toe ook een 
goed feestje. Ik heb er in ieder 
geval zin in!

Lieve veefokkers,

Mijn naam is Rianne, bij geboorte 
gegeven. Ik hou van koeien, al zo 
lang we leven.

Kok  is de naam van  mijn vaders  
stam en Putten is de plaats waar ik 
ter wereld kwam.

In dat mooie Putten heeft mijn 
vader een bedrijf waar hij een 
kleine 60 koeien melkt. Uiteraard 
is er meer te doen op de boerderij, 
vooral richting het voorjaar is het 
druk met alle kalfjes. Als ik thuis 
ben help ik zoveel mogelijk, waar-
door ze liefkozend ‘mijn kleine 
veestapel’ worden genoemd. Ik 
ben ook druk aan de slag met het 
2e jaar van de allermooiste studie 
en als Lid-PR mag ik aankomend 
jaar de baas spelen over het prik-
bord en alle online kanalen van de 
veefokkers.

Ik heb er onwijs veel zin in, we gaan 
er een mooi jaar van maken!
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Internationaal

If the welcome email already says 
“It’s bloody hot down here, you 
have to drink a lot of beer and love 
meat to survive this but welcome 
to Australia!”, the internship can 
only be good! And so, in addition 
to incredible barbecues with meat 
of self-shot kangaroo and Antrax 
cases on a farm as big as Belgium, 
I especially remember one story ...
It was 4:30 when we drove into the 
outback for the semen testing of 
150 breeding bulls and while we 
were sending bull by bull through 
the handling system the EDTA 
tubes were melting at 45 degrees 
Celsius in the shade.

That was not our only problem 
that day: once we released a 950kg 
heavy bull from the handling sys-
tem a 1m long black cat snake 
jumped out of it’s hole in front of 
the shoot. The snake rolled herself 
around the bulls hind leg and bit the 
animal several times before she fell 
of and disappeared under a black 
rubber cover again. Armed with a 
shuffle we tried and failed to find 
the snake again, and because the 
bull was the last one to be tested 
out of the group we decided to have 
lunch first. When we came back an 
hour later the bull was dead

Once we continued the semen tes-
ting the snake showed up again, but 
this time she went after Kelly. We 
yelled: “Kelly stand still, just stand  

there!” and grabbed a shuffle! The 
farmer landed the first hit before 
I hit the snakes head off. Officially 
it is illegal to kill snakes in Austra-
lia, but the farmer just noted, very 
satisfied, “Good boy!”. This was the 
first snake I killed and what a pretty 
one! We took her body with us to 
identify the species in the clinic. It 
turned out to be a black tiger snake, 
a species which should not be pre-
sent in this area and therefore the 
first time this species has been 
identified here. 

A cool story, but on the other had 
this would have meant that if one of 
us would have been bitten and rea-
ched the hospital by air transport 
there would have been NO ANTI-
VENOM available in this area…

Australia is definitely a really cool 
place to go and I recommend it 
to everyone who likes it wild and 
adventures! But you should keep 
in mind that some things are really 
completely different to what we are 
used to so don’t wonder to be cal-
led “The European pussy”.

Als je een andere story wilt of iets 
anders wilt weten over Austra-
lië, Canada, Scandinavië , Estland 
of Duitsland, hoor ik het graag of 
schrijf me gewoon op Facebook.

Cheers,
Malte

Door: Malte Meyer
“Wild west stage” in Australië

“Don’t let them break your arm, mate!”
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D
e eerste internationale student die instroom

t in de m
aster LH
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Afgestudeerd...
Door: Joey Schuttenbeld 

blauwtong bij een schaap. Dan gaat 
je hartslag wel even naar 180. Het is 
qua omstandigheden niet erg waar-
schijnlijk, maar je kunt het gezien 
de symptomen ook niet uitsluiten, 
dus ja… Je ziet de maanmannetjes 
al voor je. Even overleg met een 
collega via een filmpje: inderdaad, 
toch maar bellen. Ondertussen was 
het gepensioneerde hobbyboertje 
lekker gaan koffiedrinken, ‘want het 
was koffietijd’. Geruststellen van de 
veehouder was dus niet nodig. Het 
bezoekje van de NVWA viel ook erg 
mee: twee officiële bloedjes nemen 
en een aantal papieren invullen. 
Uitslag was gunstig, en ik was weer 
een ervaring rijker. 

Een van mijn eerste keizersnedes: 
mijn meekijkende collega helpt hier 
de boer met het kalf (uiteindelijk 
ruim 65 kg), terwijl ik het gat groter 
moet maken.

Hallo Veefokkers!

Voor je het weet is het zo ver: 
afgestudeerd, en dan?? Ik werk 
inmiddels al weer een kleine twee 
jaar met veel plezier als rundveed-
ierenarts bij DGC Twente. Wij zijn 
een gemengde praktijk in Wierden 
met 9 dierenartsen. De eerste 
maanden deed ik vooral ambulan-
te visites, hartstikke leuk en ideaal 
voor het kennismaken met de 
boeren! I.v.m. het stoppen van een 
collega kreeg ik echter ook al snel 
een aantal bedrijven in de bege-
leiding. Ik vind nu de afwisseling 
vooral erg leuk: de ‘snelle succes-
jes’ en bijzondere gevallen van 
visites gecombineerd met de lange 
termijn en een sterke band met de 
veehouder bij de begeleiding. 

In de eerste twee jaar is natuurlijk 
alles nieuw en uitdagend. Gelukkig 
hebben we allemaal een goede 
opleiding gehad en ook nog het 
een en ander bijgeleerd via de 
Veefokkers ;). Verlossingen en 
operaties wennen snel, dracht-
controles en zieke koeien worden 
worden routine. Maar dan: de 
eerste keer dat je de NVWA moet 
bellen voor een verdenking op 
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En dan?

Ook de meer ingewikkelde prob-
lemen kun je als jonge dierenarts 
prima oplossen. Onlangs had ik 
een casus van een zeer netjes en 
schoon bedrijf met enkele koeien 
die na droogzetten plotseling en 
onverklaarbaar graad 3 mastitis 
(‘coli’) kregen, die ook nog eens 
slecht reageerde op behande-
ling. Eerst maar eens BO: hieruit 
kwamen (niet typische) colifor-
men. Ik heb toen samen met de 
veehouder stap voor stap zijn 
droogzetprotocol doorgelopen: 
uiteindelijk bleken de alcohol-
doekjes waarmee hij de spenen 
schoonmaakte vóór droogzetten 
besmettingsdoekjes in plaats van 
ontsmettingsdoekjes… (zie foto) 
En niet ‘onhygiënisch werken’, wat 
misschien de eerste ingeving is. 
Goed luisteren naar de klacht en 
een stukje onderzoek bleek maar 
weer eens erg belangrijk.

Op de foto een kweek van de ‘alco-
hol’ uit de alcoholdoekjes (rechter-
helft).

Als laatste een stukkie Opa’s wijze 
raad: als jonge dierenarts komt er 
veel op je af. Bedenk van tevoren 
echt goed wat je zoekt. Ga vooral 
veel meelopen bij verschillende 
praktijken (meelopers zijn ook bij 
ons van harte welkom!), welke 
werkwijze en sfeer past bij jou? Wat 
wil je aan begeleiding? Ik zelf vond 
destijds een nuchtere sfeer binnen 
de praktijk en bij de boeren erg be-
langrijk, net als een stukje vrijheid. 
Ook studiegroepen en af en toe sa-
menkomen met andere jonge col-
lega’s/vrienden geven mij energie. 
Verder helpt het voor een goede 
eerste indruk bij de boeren om 
bepaalde vaardigheden al enigszins 
zelfstandig te kunnen (bijv. dracht 
controleren, bloed tappen enz.), 
want: “o ja, nu je er toch bent…”. 
Uiteindelijk is een goede start, ook 
in ons beroep, het halve werk!

Groeten vanuit het mooie Twente,
Joey Schuttenbeld
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Koekery Class
Door: Annelien Hoff en Fleur Siebes

Deze keer in koekery class: Nachochips uit de oven met Pulled Chicken in 
bbq saus.  Oftewel een calorierijke bom om te delen met je meest 
favoriete veefokker(s)!  

Benodigdheden
Basis:
- 1 zak nacho chips
- 2 kipfilets
- BBQ saus
- Creme fraiche
- Rode ui
- Mais
- Geraspte kaas
- Guacemole
- Salsa saus

Verwarm de oven voor op 200 gra-
den. Kook de kipfilets in 10 minuten 
gaar in kokend water met wat zout. 
Laat ze heel even afkoelen en trek 
ze daarna met een vork uit elkaar. 
Nu heb je pulled chicken. Meng de 
pulled chicken met BBQ saus in een 
kom. 

Pak een ovenschaal, verdeel de zak 
nacho chips, het blikje mais en een 
gesnipperd uitje erover. Hussel dit 
door elkaar en verdeel her en der een 
lepel creme fraiche over het geheel. 
Strooi de geraspte kaas erover en 
schud de ovenschaal zodat de kaas 
tussen de chips terecht komt. 

Als topping gebruiken we de pulled 
chicken in BBQ saus. Zorg dat de 
oven op een grill stand staat zodat 
de bovenkant mooi bruin kleurt. Zet 
het geheel ongeveer 8-10 minuten 
in de oven, serveer met de guace-
mole en salsasaus en smullen maar!

Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g

http://www.vetramil.nl
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Advertentie vetramil

Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830
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Anamnese met...
Naam: Marius Dwars
Leeftijd: 66 jaar en 2 maanden
Woonplaats: Lunetten
Geboren in: Amsterdam
Opgegroeid in: Naarden en Bussum 
Gezin: Ik ben getrouwd en heb 5 dochters, waarvan er nog 2 thuis wonen
Hobby’s: Zingen in een koor, fijnmetaalbewerking, wandelen
Lievelingsdier: Ik heb niet echt een lievelingsdier, maar kippen zijn waan-
zinnige beesten, en natuurlijk mijn eigen 2 katten en hond

Hoe bent u op de faculteit terecht 
gekomen en hoe lang werkt u 
daar al?

Toen ik na mijn vrije studierich-
ting begon aan mijn tweede stu-
die diergeneeskunde, wist ik dat ik 
iets in de bio-industrie wilde gaan 
doen. Destijds was dat voorna-
melijk pluimvee. Op een gegeven 
moment had ik een wachttijd van 
een jaar voordat ik verder kon met 
studeren. In die tijd heb ik meege-
holpen aan een onderzoek naar 
bacteriologische darminfecties bij 
kippen. Ik kreeg de mogelijkheid 
om daar mijn promotie onderzoek 
in te doen, en op die manier ben ik 
er bij de faculteit ingerold in 1987.

Wat is iets dat u hebt meege-
maakt dat u het meest is bijgeble-
ven?

Er zijn een paar overlijdens die erg 
op me hebben ingehakt. Het zoon-
tje van een collega is overleden. Dit 
was precies tijdens een uitbraak 
van aviaire leucose, waardoor ik 
angst heb gehad dat hij hieraan was 
overleden. Dit bleek uiteindelijk 
niet het geval, maar dit is me zeker 
bijgebleven. 

Natuurlijk zijn er ook enkele high-
lights in mijn carrière. Mijn eigen 
promotie was een echte highlight, 
daarnaast heb ik meegedaan aan 
een onderzoek waarbij ik gedu-
rende 7 dagen de ontwikkeling van 
een longontsteking bij de kip heb 
gevolgd. Hier heb ik een ongelofe-
lijke kennis van het respiratie appa-
raat van de vogel aan overgehou-
den.
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We hebben begrepen dat u de 
faculteit gaat verlaten en u met 
pensioen gaat. Wat zijn uw voor-
uitzichten voor de komende tijd?

Dat klopt inderdaad, maar ik ga 
zeker nog niet stoppen met mijn 
werk. Op 8 december hoop ik voor 
de World Poultry Science Associ-
ation een praatje te houden over 
infectieuze bronchitis, dat wordt 
veroorzaakt door een coronavirus. 
Daarnaast ga ik in het voorjaar mis-
schien nog een onderzoek bege-
leiden naar het verband tussen de 
hoeveelheid fosfaat in het voer 
en de ontwikkeling van de groei-
schijf bij vleeskuikens, en daarmee 
samenhangende pootafwijkingen. 
Ook hoop ik nog een promovendus 
te begeleiden.

Verder wil ik graag meer tijd beste-
den aan dingen waar ik door mijn 
werk weinig tijd voor had, maar 
dat merk ik eigenlijk pas achteraf. 
Bijvoorbeeld lekker met de tuin 
bezig en het huis wat opruimen. 

Ook wil ik weer wat meer tijd met 
het gezin doorbrengen, en lijkt het 
me heel leuk om me te verdiepen 
in bierbrouwen als hobby.

Wat is iets dat u graag zou mee-
geven aan alle studenten?

Bij deze studie moet je ontzet-
tend veel leren, het is belangrijk 
dat je realiseert waar je het voor 
doet. Alles wat je moet leren is 
een gereedschap om er te komen, 
en niet een doel op zich. Alles wat 
je leert heeft uiteindelijk ook te 
maken met je eigen leven, tijdens 
de studie diergeneeskunde wordt 
de ‘flux of life’ heel tastbaar’. De 
studenten komen aan op de facul-
teit om opgeleid te worden tot die-
renarts, en daar mag ik als docent 
ook iets aan bijdragen. Later zie je 
ze terug ‘in het veld’ en dan voel ik 
altijd trots en bewondering, omdat 
iemand zich zo heeft ontwikkeld 
en zo veel heeft gedaan met dat 
kleine beetje kennis dat wij daar 
als docenten in gestopt hebben.

Marius Dwars
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Column

Beetje vreemd…. 

Dierenarts. Eén van de mooiste 
beroepen ter wereld. De droom 
van velen en slechts een enkeling 
die deze droom kan en mag waar 
maken. Toch stopt een kwart tot 
een derde van de jonge dierenart-
sen er binnen 5 jaar na afstuderen 
mee. Niet als welbewuste keuze, 
maar omdat ze zijn afgeknapt of 
opgebrand.

Dat is dus op zijn zachts gezegd wel 
een beetje vreemd en het verve-
lende is, we doen dat voor een deel 
zelf. ‘We’ is daarbij gedefinieerd als 
jullie studenten en jonge dieren-
artsen, waarmee ik niet wil zeggen 
dat de meer ervaren dierenartsen, 
de dierenarts-werkgevers en zeker 
ook de faculteit geen blaam treft. 

Ik kom in latere columns graag 
concreet terug op meer specifieke 
oorzaken en oplossingen, maar één 
van de hoofdoorzaken van boven-
staande is dat de verwachtingen 
van jullie studenten en jonge die-
renartsen onvoldoende overeen 
komen met wat je in de praktijk 
gaat aantreffen en vice versa.

En dat terwijl die onduidelijkheid 
over deze wederzijdse verwachtin-
gen zo eenvoudig is op te lossen 
door gewoon eens in een praktijk te 
vragen wat je nou kunt verwachten 
als je pas bent afgestudeerd.  Door 
met een praktijk mee te lopen kun 
je het niet alleen vragen, maar kun 
je het ook ervaren.

Nu al nieuwsgierig zijn naar de prak-
tijk is echt de eerste stap om soepel 
dierenarts te worden als je eenmaal 
de faculteit verlaat. Het is echter 
ook de eerste stap om te zorgen dat 
je het daarna zo lang mogelijk met 
veel plezier blijft.

Erwin Hoogland
‘Work the plan’

Door: Erwin Hoogland

Erwin Hoogland is oud-commissa-
ris van  de Veefokkers en schrijft in 
deze editie zijn eerste column met 
zijn visie op de overgang van de stu-
die naar de veterinaire praktijk. Heb 
je vragen of opmerkingen? Mail je 
vraag naar koeieletters2@gmail.
com, dan zorgen wij dat je vraag bij 
Erwin terecht komt.
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